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DORPSBLAD ANDEL wordt uitge-
geven onder auspiciën van Onder-
nemersvereniging “De Linden” te 
Andel. Maandelijks verschijnt Aktu-
Ael, alleen de maanden juli en 
augustus verschijnt het dorpsblad 
niet. Aktu-Ael wordt verspreid in 
Andel en wordt toegezonden aan 
belanghebbenden. De redactie is 
niet verantwoordelijk voor de in-
houd. Overnemen van teksten uit 
dit blad is toegestaan. 
 
 
Redactie:  
Kees en Ria van der Linden  
Amaliahof 3  
4281 KZ  ANDEL  
tel. 06-53945404 / 06-48716933 
 
 
Bankrekening:  
NL17 RABO 03415 19 677 
Ondernemersvereniging  
De Linden, t.n.v. Dorpsblad Andel. 
 

Kopij plaatsing is vrij voor iedereen, 
behoudens degene die enig com-
mercieel belang dient. De redactie 
mag kopij weigeren, zonder opgaaf 
van redenen.  
 
Adverteren is toegestaan voor alle 
ondernemers uit Andel. Elders ge-
vestigde ondernemers kunnen 
eveneens adverteren, zij mogen in 
geen concurrentieverhouding staan 
met Andelse ondernemers.  
Advertenties dienen zoveel moge-
lijk druk klaar aangeleverd te wor-
den.  
 
Teksten dienen getypt, of via email 
aangeleverd te worden.  
c.vanderlinden@hetnet.nl 
 
Tarieven advertenties in Euro’s  
per uitgave 
 
Formaat   10x         5x       1x-4x 
1/1 A4      137,50   145,-    155,- 
 ¾  A4      107,50   115,-    125,-  
 ½  A4      85,-        92,50   102,50 
1/3 A4      69,-        76,60    86,50  
 ¼  A4      57,50      65,-      75,- 
1/8 A4      42,50      50,-      60,-  
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AKTU-AEL 
 

‘Vrienden van Aktu-Ael’ 
35 

Seizoen 2024-2025 

 
Beste Aktu-Ael lezers, vindt u ook 
dat dit Andelse dorpsblad moet 
blijven, dan kunt u ‘Vriend van Ak-
tu-Ael’ worden. Hieronder vindt u  
financieel te ondersteunen.  
 
Rekeningnummer: 
NL17RABO0341519677 t.n.v. 
Dorpsblad Aktu-Ael. Alle giften zijn 
van harte welkom. 
 
 
INLEVERDATA KOPIJ 
VOOR 2025 
 
Dit zijn de data voor het inleveren 
van de kopij in 2025. 
 

3 september 2025 
1 oktober 2025 

5 november 2025 
3 december 2025 

 
 

ONDERNEMERS  
VERENIGING DE LINDEN 
www.ovandel.nl  
info@ovandel.nl 
 
Brief aan Ael 
 
Wat hebben we de afgelopen tijd 
heerlijk kunnen genieten van het 
mooie weer! De zon liet zich volop 
zien en de kinderen hadden echt 
geluk met zo’n fijne meivakantie. 
Wat was dat genieten! 
 
De Aelse Dag was weer ontzet-
tend leuk en gezellig. Wat fijn om 
samen te genieten van een mooie 
dag! 
Voor de examenkandidaten wordt 
het spannend: nog heel even en 
dan horen zij of ze geslaagd zijn. 
We duimen met jullie mee! 

We zijn al druk bezig met de voor-
bereidingen voor het uitje dat we in 
september gaan houden voor de 
leden van de ondernemersvereni-
ging. Houd de berichten in de ga-
ten. Het belooft een leuke, gezelli-
ge dag te worden! 
 
En nog een belangrijke datum om 
niet te vergeten: op woensdag 29 
oktober vindt de Algemene Le-
denvergadering van onze vereni-
ging plaats. Zet 'm vast in je agen-
da! 
 
Tot slot verwelkomen we graag een 
van onze nieuwe leden: Ramiah 
Moret van Ramo, Installatietech-
nieken. Hij is begin dit jaar lid 
geworden en stelt zichzelf hieron-
der aan jullie voor. Ramiah, van 
harte welkom bij onze vereniging! 
 
Namens bestuur OV De Linden  
Wilma Denkler 
 
 
 
EVEN VOORSTELLEN: 
NIEUW LID  
OV DE LINDEN 
 
Ramo-Installatiewerken is opge-
richt in 2019 door Ramiah Moret. 
 
Ramo-Installatiewerken is een jong 
en dynamisch installatiebedrijf met 
veel ervaring in technische installa-
ties. Wij realiseren duurzame ver-
warmingssystemen, sanitaire in-
stallaties, riolering, water- en venti-
latiesystemen en zinkwerk. Met het 
oog op de toekomst staan wij voor 
duurzaamheid en milieuvriendelijke 
oplossingen. 
 
Met veel liefde en plezier leiden wij 
jonge mensen op als erkend leer-
bedrijf. Zo investeren wij niet alleen 
in de toekomst van ons bedrijf, 
maar ook in de ontwikkeling van 
het vak. 

Ons team richt zich op vakman-
schap, klanttevredenheid en duur-
zaamheid. Wij voeren elk project 
met precisie en oog voor detail uit, 
zodat wij niet alleen kwaliteitswerk 
leveren, maar ook toekomstbe-
stendige oplossingen bieden. 
 
Heeft u een vraag, wilt u meer we-
ten over onze werkzaamheden of 
een offerte aanvragen? Neem ge-
rust contact met ons op. Wij helpen 
u graag verder! 
 
Ramo-Installatiewerken 
Langenhof 15 
4281 NT Andel 
www.ramo-installatiewerken.nl 
info@ramo-installatiewerken.nl 
06-31176417 
 
Met vriendelijke groet, 
Ramiah Moret 

 
NOOT VAN DE REDACTIE 
 
Het is alweer de laatste Aktu-Ael 
van seizoen 2024-2025 en wat is 
het snel gegaan. Als het druk is en 
je veel te doen hebt en er veel pas-
seert zo in een jaar, dan is het net 
of alles sneller gaat, is het alweer 
juni zeggen we dan, waar blijft de 
tijd, maar elke dag heeft 24 uur, 
daar veranderen wij niks aan, dus 
hoe dan?  
In het dorp gaat ook alles door, 
huizen verwisselen zo snel van 
bewoners dat het ook niet meer bij 
te houden is en dat is ook weer 
mooi. Er is een te kort aan huizen, 
maar er wordt hier toch nog wel 
aardig gebouwd zou je zeggen. 

http://www.ovandel.nl/
mailto:info@ovandel.nl
http://www.ramo-installatiewerken.nl/
mailto:info@ramo-installatiewerken.nl


NOOT VAN DE REDACTIE 
(vervolg) 
 
Landelijk is het een ramp en nu het 
kabinet is gevallen is het te hopen 
dat dat ook weer niet te lang stil 
valt, want jongeren die het ouderlijk 
huis willen verlaten, mensen die al 
lang op de wachtlijst staan en dan 
ook nog mensen die hier in ons 
land een veilig heenkomen zoeken 
en noem maar op. Ja het is geen 
goed moment gekozen in Den 
Haag en we kunnen in oktober 
weer naar de stembus.  
 
Wat betreft nieuwe huizen en 
nieuwe wijkjes, kregen de bewo-
ners in de Amaliahof een leuke 
verassing, want op een zaterdag-
morgen in de vorige maand werd er 
huis aan huis een ontbijt gebracht 
namens De Spar als welkom, dus 
namens de Amaliahof wil ik de 
Spar heel hartelijk bedanken voor 
deze mooie geste en is heel goed 
ontvangen.  
Het wordt een spannende week 
voor de examenleerlingen van het 
voortgezet onderwijs, want wordt 
het slagen, een her of zakken. Wij 
wensen jullie veel succes en alvast 
van harte gefeliciteerd of zo jam-
mer en hopelijk een volgende keer 
beter. We zullen het beleven. Het 
Pinksterweekend is voorbij als de-
ze Aktu-Ael uitkomt en wij hopen 
dat iedereen heeft genoten op de 
Aelse Dag.  
 
Zoals elke maand is er ook weer 
vreugde als verdriet te vermelden. 
Er staan wat jubileums op de plan-
ning van echtparen die zoveel jaar 
getrouwd zijn en in de volgende 

editie zullen we daar aandacht aan 
schenken, want op voorhand vin-
den wij dit geen goed plan, want je 
weet nooit wat er in een maand kan 
gebeuren. We hebben het dit voor-
jaar al zoveel gezien. En dat is mijn 
bruggetje naar verdrietige zaken.  
In de Notenhoff overleden een aan-
tal mensen en dat gaat aan ons 
weleens voorbij, maar dat wil niet 
zeggen dat we daar niet bij stil 
hoeven staan, daarom voor al die 
nabestaanden sterkte gewenst.  
 
Op 15 mei overleed Leen Thur op 
78 jarige leeftijd ui de Bellefleur. 
Leen was al lang ziek en zou dit 
jaar 50 jaar getrouwd zijn met zijn 
Elly, maar helaas mocht dit niet zo 
zijn. Het leven was voor Leen niet 
altijd makkelijk, maar daar liep hij 
niet mee te koop. Samen met Elly 
probeerde hij het leven zo aange-
naam mogelijk te maken en genoot 
van zijn gezin. Voor Elly is nu de 
mantelzorg taak voor hem klaar en 
het gemis zal bij vlagen heel erg 
zijn en daarom hopen wij dat ze 
samen met haar kinderen Arne, 
Gerben, Helger en hun gezinnen 
dit verdriet kunnen dragen en wij 
wensen ze daarbij heel veel kracht 
en sterkte. 
 
Na een kortstondig ziekbed over-
leed Peter van Stigt op 16 mei op 
86 jarige leeftijd. Peter woonde in 
de Hoofdgraaf samen met zijn 
vrouw Riet, waar hij mee trouwde 
nadat zijn eerste vrouw Ria over-
leed. Peter zelf heeft zoon Gerben, 
maar kreeg er met Riet een gezin 
bij, waar hij erg van genoot. Peter 
heeft zich ook ingezet voor de kerk 
en hij maakte graag een praatje. Hij 

liet regelma-
tig aan mij 
weten hoe hij 

Aktu-Ael 
waardeerde 

met zijn 
mooie stukjes 
erin. Wij 
wensen Riet, 

Gerben, 
Hans, Jolan-
da, Gilbert en 
hun gezinnen 
heel veel 
kracht en 
sterkte.  
 
 

We schrijven donderdag 22 mei en 
op die dag overleed Wim van Ber-
geijk op 83 jarige leeftijd. Wim was 
heel lang, actief bij Sparta 30 in 
diverse functies en altijd aanwezig 
op het park. Hij woonde met zijn 
gezin in de Burg. vd Schansstraat. 
De laatste jaren waren voor Wim 
en zijn gezin zwaar, want nadat 
dochter Suus overleed en ook 
daarna zijn vrouw Zus, was de 
glans eraf. Zijn kinderen zien hem 
als hun held en dat is een mooie 
benaming voor hem, want je moet 
door na zoveel verdriet en dat heeft 
hij gedaan, ondanks zijn broze ge-
zondheid. Hij was nog maar een 
paar weken geleden verhuisd naar 
een mooie kleine woning achter op 
zijn erf en heeft daar nog van geno-
ten. De kinderen moeten nu verder 
en zijn hun thuis kwijt, dat is lastig, 
want het was er de zoete inval. Wij 
wensen Marko, Ellen, Bertil en Ard 
met hun gezinnen heel veel kracht 
en sterkte bij dit verdriet en gemis.  
 
De redactie is er weer in septem-
ber, hopelijk in goede gezondheid 
voor een nieuw seizoen, het 34ste 
seizoen Aktu-Ael, waarin we terug 
blikken op de 2 zomermaanden, 
maar ook weer vooruit mogen kij-
ken. Laten we hopen dat we mooie 
dingen mogen beleven in de zomer 
en er weer uitgerust na een wel-
verdiende vakantie tegenaan mo-
gen gaan met elkaar. Er staan al-
weer activiteiten gepland zoals 
jullie kunnen lezen, dus een hele 
mooie en fijne vakantie gewenst. 
 
De redactie, Kees en Ria van der 
Linden-Verhoeven. 
 



EVENEMENTEN KALENDER 
 
JUNI 2025 
13  AFC: Avond4Daagse Andel straatband. 
14  Sparta ’30: 35-jarig bestaan G-team met o.a.  
      groot Jan Viveen G-toernooi. 
20  AFC: Avond4Daagse Nieuwendijk straatband. 
21  St. Sport en Spel: TRUCKERDAG. 
21  AFC: Truckerdag Altena straatband,  
      12.30-1430 uur in Giessen. 
21  Sparta ’30: Afsluitdag vv Sparta ’30. 
21  AFC: Midzomeravond concert samen met de  
      Vriezenveense Harmonie, Tavenu Nieuwendijk. 
27  TCP Andel: Wie komt, die speelt, 20.00 uur. 
28  Eet u Mee: Thema: Geniet van friet. 
 
JULI 2025 
  5  AFC: Klapstoelenconcert met Altena Brass. 
  8  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
 
AUGUSTUS 2025 
12  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
15  De Notenhoff: Fancyfair, 12.00-18.00 uur. 
23-8 t/m 31-8 
      TCP: Open Padel Toernooi. 
 
SEPTEMBER 2025 
  2  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
  6  OV Juliana: Pleinfeest. 
  9  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
 
OKTOBER 2025 
  7  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
13-10 t/m 18-10 
      Collecte: Stichting Olopikidong’oe. 
14  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
25  AFC: Altena Streekfestival. 
 
NOVEMBER 2025 
  4  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
11  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
14  AFC: Open Andel Darttoernooi. 
22  AFC: Herfstconcert. 
26  De Notenhoff: Minimarkt, 14.00-16.00 uur. 
 
DECEMBER 2025 
  2  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
  9  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00-19.30uur. 
13  OV Juliana: Winter wonderland on Wheels. 
 
 

 
JANUARI 2026 
  6  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
 
Zwart = nieuw 
 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jeu de boules vereniging “Onder 
de Toren”. 
 
Er wordt iedere donderdagavond 
vanaf 19.00 uur een balletje ge-
gooid. Alleen bij slecht weer wordt 
er niet gespeeld! Als er wordt ge-
speeld, ook op andere dagen, staat 
erbij de banen de vlag van de jeu 
de boulesvereniging. 
 
Zie je deze wapperen, dan weet je 
dat er ’s avonds om 19.00 uur ge-
speeld wordt. Ook zin om een keer 
te komen spelen? Iedereen is altijd 
welkom. Heb je zelf geen jeu de 
boules ballen, maar wil je het toch 
eens proberen, geen probleem. Er 
zijn altijd ballen genoeg! 
 

Het is niet 
alles groen 
wat er wordt 
tegen ge-
komen bij 
het onder-
houd van de 
jeu de bou-
les banen. 
Helaas zijn 
er eigenaren 
van honden 

die denken dat de banen daar lig-
gen om hun huisdier op uit te laten. 
Rondom de Toren komt de onder-
houdsgroep regelmatig (hon-
den)uitwerpselen tegen. 
Het zou fijn zijn als de eigenaar 
deze zelf opruimt!! 
 
Tot ziens, het bestuur 
 
 
SOLI DEO GLORIA 
 
Uitvoering Oratorium ‘Totdat Hij 
komt’ door Soli Deo Gloria. 
We schrijven 24 mei 2025. Locatie: 
Hervormde Kerk Andel. Eindelijk is 
het zover. Na vier maanden stevig 
repeteren en een langzaam oplo-
pende, min of meer gezonde, 
spanning, gaan we ’s avonds het 
Oratorium ‘Totdat Hij komt’, ge-
schreven en gecomponeerd door 
Jan Peter Teeuw, uitvoeren. Dit ter 
gelegenheid van het 65-jarig be-
staan van ons koor, de christelijke 
zangvereniging ‘Soli Deo Gloria’.  
 
Het betreft hier een gezongen ver-
haallijn van de ontmoetingen na 
Pasen, het afscheid van Jezus met 
Hemelvaart, de uitstorting van de 
Heilige Geest op Pinksteren tot aan 
het verwachten van de wederkomst 
van Christus. Het laatste nummer 
heeft de titel ‘Finale – Totdat Hij 
komt!’. Dit nummer klinkt ook echt 
als een finale; van klinkende bazui-
nen, het nieuwe Jeruzalem met 
paarlen poorten en straten van zui-
ver goud, eindigend met de belofte 

dat, voor ons een plaats bereid is in 
het Vaderhuis.  
 
We zijn deze avond blij met een re-
latief groot koor; zeven zogenaam-
de projectzangers – geen vaste le-
den van het koor – versterken een 
aantal stemmen. Daarnaast is het 
gelukt een aantal getalenteerde in-
strumentalisten op orgel, piano, 
bugel, dwarsfluit en viool aan te 
trekken. Zij begeleiden ons als 
koor, maar brengen ook een aantal 
instrumentele intermezzo’s ten ge-
hore.  
 
Al met al kijken we als koor in 
dankbaarheid terug op een zeer 
geslaagde avond, waarbij we onder 
begeleiding van Marianne van Ier-
sel wat neergezet hebben, waarvan 
we een half jaar geleden niet durf-
den dromen. Daarnaast zijn we ook 
blij met iedereen, die onze uitvoe-
ring ter plaatse meemaakte, alsook 
met de diverse sponsoren, die on-
ze uitvoering mede mogelijk maak-
ten. 
 
Joop Schouten 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Alweer de laatste uitgave voordat 
de vakanties weer aanbreken. Het 
opleveren van de Amaliahof en de 
Dr. Esseveldlaan / Koolmeespad 
heeft in de belangstelling gestaan 
en die belangstelling schuift nu 
naar de bebouwing van De Bronk-
horst. Terwijl er nog een optie ligt 
om te bouwen op de Wilhelmina-
hof, maar daar blijft het na navraag 
angstig stil. Het werkt speculaties 
in de hand. Over verdere toekom-
stige ontwikkelingen wat Andel be-
treft komen we na de vakantie te-
rug en die zijn best interessant te 
noemen. 

VOORUITGANG  BRONKHORST  

 
Verlichting Hoofdgraaf 
Jaren terug berichtte de gemeente 
dat zij de verbindingswegen voor 
fietsers wilden verbeteren of uit-
breiden. Een vereiste was wel dat 
we aan moesten tonen dat een pro-
ject daarvoor noodzakelijk was en 
waarom. We hebben toen uiteen-
gezet dat de verbindingsweg De 
Hoofdgraaf tussen Andel en Gies-
sen veel gebruikt werd voor plaat-
selijke bestemmingen, zoals het 
Curio en de doorgaande route naar 
Sleeuwijk enz. Leerlingen die via 
de Maasdijk vanuit de richting Veen 

via de Burgemeester van der 
Schansstraat hun weg vervolgden. 
Zo kwamen ze b.v. op de Parallel-
weg in Giessen uit en hoefden ze 
geen diverse gevaarlijke kruisingen 
via de Middenweg over te steken. 
Ook de Hoge Maasdijk vanuit Veen 
wordt meegenomen. De uitvoering-
stermijn is afhankelijk van de aan-
wezigheid van een kabel. Als er al 
een kabel ligt wordt de route in 
2025 voorzien van (extra) verlich-
ting. Als er nog geen kabel ligt is de 
wachttijd bij de netbeheerder ruim 
een jaar voordat er een kabel ge-
realiseerd kan worden en daarmee 
de lichtmasten geplaatst kunnen 
worden. Voor alle wegen waar ver-
lichting wordt geplaatst, wordt de 
onderlinge afstand tussen de licht-
masten 100 m. Deze afstand is ge-
kozen op basis van visuele waar-
nemingen en ervaringen van routes 
die reeds verlicht zijn. Met een on-
derlinge afstand van 100 m. voelen 
fietsers zich veilig waardoor het 
fietsen aantrekkelijker wordt ge-
maakt.  



DORPSRAAD ANDEL 
(vervolg) 
 
Rekenkamer 
De Rekenkamer gemeente Altena 
heeft onderzoek gedaan naar de 
dorpsraden in Altena. Een Reken-
kamer ondersteunt de gemeente-
raad bij zijn controlerende taak. Zo 
krijgen gemeenteraad en inwoners 
een goed beeld van hoe b.v. het 
geld wordt besteed en wat er te-
recht komt van alle plannen. De 
doelstelling van het onderzoek was 
het bieden van inzicht in het beleid 
van de gemeente Altena omtrent 
het kerngericht en dorpsgericht 
werken, daarnaast inzicht te bieden 
in de vorm en inzet van de dorps-
raden daarbij en de rol van de ge-
meente. Tot slot was het doel 
handvatten te bieden voor verbete-
ringen. De resultaten van het on-
derzoek zijn vastgelegd in een on-
derzoeksrapport. In het rapport is 
een samenvatting opgenomen met 
daarin beantwoording van de on-
derzoeksvragen en de conclusies 
en aanbevelingen. Het rapport is in 
april van dit jaar aangeboden aan 
het college van B&W voor bestuur-
lijk wederhoor. Het resultaat is dat 
het college de aanbevelingen over-
neemt. Nu is het zaak om te zoe-
ken naar een effectieve balans met 

goedkeuring van de Raad. De 
dorpsraden zijn inmiddels op de 
hoogte gesteld. 
 
UITNODIGING 
Officiële opening bus transferi-
um Curio Prinsentuin, Andel 26 
juni 2025. 
Nog even en het bus transferium 
halte Curio Prinsentuin in Andel is 
klaar! Een mooi moment dat wij 
graag samen met u willen vieren. 
Wij nodigen u daarom van harte uit 
voor de officiële opening op don-
derdag 26 juni. 
Programma: 
U bent welkom vanaf 9.15 uur bij 
Curio Prinsentuin, Buitenlaan 2 in 
Andel. Het officiële programma be-
gint om 9.30 uur. 
9.30 uur: Welkomstwoord Hans 
Tanis, wethouder gemeente Altena 
9.40 uur: Officiële handelingen en 
korte toespraken 
Ca. 10.30 uur Afsluiting 
Wij hopen dat u erbij bent op don-
derdag 26 juni. Graag tot dan! 
 
Met vriendelijke groet, 
Hans Tanis, wethouder gemeente 
Altena 
 
Vrij liggend fietspad Andel/Veen 
De gemeente bereidde al geruime 
tijd het plan voor om een vrij lig-

gend fietspad langs de Middenweg 
aan te leggen. Op dit moment is de 
gemeente aan het beraden of de 
aanleg nog steeds de meest voor 
de hand liggende oplossing is om 
de verkeersveiligheid te verbete-
ren. Het verbeteren staat nog 
steeds overeind. Het vooruitzicht is 
echter dat het aanleggen van een 
fietspad niet op korte termijn kan 
beginnen, omdat er grond nodig is 
van aanwonenden. Dit lukt niet zo-
als gewenst en beraadt de ge-
meente zich of het fietspad – zoals 
we dit voor ons zagen – de meest 
voor de hand liggende oplossing 
blijft. Uiterlijk in het tweede kwar-
taal van 2025 informeert de ge-
meente hoe ze de toekomst van dit 
project zien. Intussen worden de 
huidige plannen uitgewerkt. Het bu-
reau RHDHV (Royal Haskoning 
DHV) zal een rapportage ontwikke-
len en onderzoeken of er alterna-
tieve oplossingen zijn om tot een 
veilige situatie voor de fietser te 
komen dan het vrij liggende fiets-
pad. Op 11 juni is er een bijeen-
komst voor belanghebbenden en 
de dorpsraden van Andel en Veen 
met gelegenheid om vragen te stel-
len. Vanaf 11 juni tot 26 juni kan er 
schriftelijk worden gereageerd. Na 
het ophalen en verwerken van de 
reacties van de belanghebbenden 
wordt aan de gemeenteraad in het 
vierde kwartaal van 2025 een defi-
nitief voorstel aangeboden inzake 
het verbeteren van de veiligheid 
voor fietsers op de Middenweg. 
 
Lid worden 
U kunt lid worden voor € 5,- per 
jaar als gezin. Het voordeel is dat u 
tussendoor per mail bijgepraat 
wordt als er urgent nieuws is of dat 
uw mening gevraagd wordt. Geef u 
dan op bij het secretariaat 
c.vanderlinden@hetnet.nl 
 
Namens het bestuur, 
Frans Sterrenburg 
 
 

UITERSTE 
INLEVERDATUM KOPIJ : 

3  SEPTEMBER  2025 

 

mailto:c.vanderlinden@hetnet.nl


Nationale Wandel Challenge ook 
in Ael . Wandel ook mee! 
Fysiotherapie Andel doet mee aan 
de Nationale Wandel Challenge 
2025. We zijn net begonnen, maar 
zoeken nog deelnemers om de 
groep te versterken. We wandelen 
elke week, ongeveer 20 weken 
lang, samen met een groep deel-
nemers in de buurt. Wil je werken 
aan je gezondheid? en diabetes? 
Je bent van harte uitgenodigd om 
met ons mee te wandelen. 
 
Wat is de Nationale Wandel  
Challenge? 
De Nationale Diabetes Challenge is 
een 20 weken durend wandelpro-
gramma van de Bas van de Goor 
Foundation. Samen wekelijks wan-
delen in de buurt is goed voor je 
gezondheid en daarnaast nog ge-
zellig.  
 
Start wandelingen 
Op de woensdagen starten we de 
wandeling van groep Ael om 19.00 
uur. We houden rekening met ieder 
wandelniveau. Het is daarom niet 
erg als je (nog) niet zo ver kunt lo-
pen. Samen trainen we voor een 
wandelafstand van 3 tot 7 kilome-
ter.  

 
Meer weten? 
Iedereen die interesse heeft is wel-
kom. Meld je aan door te mailen 
naar info@fysiotherapieandel.nl 
of bellen naar 0183-441681 
Verdere achtergrondinformatie 
De Nationale Diabetes Challenge is 
een bewezen effectieve wandelin-
terventie van de Bas van de Goor 
Foundation. Bij deze interventie 
werken professionals uit het zorg-, 
sport- en sociale domein samen 
om mensen op een laagdrempelige 
manier in beweging te brengen. 
Gedurende 20 weken wandelen 
deze professionals één keer per 
week mee met een groep deelne-
mers om samen te werken aan een 
gezondere leefstijl en duurzame 
gedragsverandering.  

 
ANDEL HOUDT VAN 
ZINGEN 
 
door Teus van Tilborg 
Was muziek en zang er niet 
’t leven had geen waarde! 
 
Mooie woorden. Muziek- en zang-
liefhebbers zullen het zeker bea-
men. Wim Hoesen, voorzitter van 

de christelijke zangvereniging Soli 
Deo Gloria (SDG) zou ze zomaar 
onlangs uitgesproken kunnen heb-
ben bij de uitvoering van het orato-
rium ‘Totdat Hij komt.’ Het werd 
uitgevoerd ter gelegenheid van het 
65-jarig bestaan van de vereniging. 
En, het mag gezegd worden: het 
was een zeer geslaagde uitvoering. 
Nee, de woorden waren niet van 
Hoesen, maar wel van een verre 
voorganger van hem. Van Henk 
Vogelaar, dan erevoorzitter van het 
christelijk gemengde koor Sursum 
Corda, uitgesproken tijdens een 
uitvoering van het koor in januari 
1928.  
 
Sursum Corda 
Het jubileum van SDG was voor mij 
aanleiding aan de hand van berich-
ten in de regionale kranten eens te 
kijken of er nog meer koren in het 
dorp zijn geweest. Zo kwam ik Sur-
sum Corda tegen. De naam bete-
kent ‘Verhef uw harten.’ En dat was 
niet het enig koor, zo zal verderop 
in deze bijdrage blijken. Soms wa-
ren er zelfs twee koren. Trouwens, 
nu nog. Sursum Corda, veel chris-
telijke zangverenigingen hadden en 
hebben deze naam, kom ik voor  
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ANDEL HOUDT VAN 
ZINGEN (vervolg) 
 
het eerst in de zomer van 1913 te-
gen. Het neemt dan deel aan een 
zangersfeest ofwel een concours. 
Deelname aan een concours ge-
beurde vroeger veelal jaarlijks. Het 
was een hoogtepunt in het jaar. 
Een uitje voor de leden, ongeacht 
het behaalde resultaat.  In 1921 
reist het koor af naar Dalem waar 
het een eerste prijs behaalt. Het is 
daar niet het enige Andelse koor. 
Ook het koor ‘Heb dan de Waar-
heid en de Vrede lief’ is daar. Al-
thans zo blijkt uit het verslag in de 
krant. Opvallend dat er twee van 
deze koren in het dorp zijn. In de 
winter wordt een uitvoering gege-
ven met soms een ander koor of 
samen met Andels Fanfare Corps. 
Of met het kinderkoor ‘Het bloem-
pje’. En als het koor en AFC beide 
een eerste prijs op een concours 
hebben gekregen, geven ze samen 
een concert op het schoolplein van 
de openbare school. De plek van 
de huidige Koningshof. Later is 
daar een muziektent gebouwd.  
Daar worden wel vaker concerten 
gegeven. “Wij hopen dat het pu-
bliek mee zal werken voor de goe-
de orde en rust, zodat de liefheb-
bers kunnen profiteren van muziek 
en zang”, staat bij de aankondiging 
van het concert in de krant. Het 
publiek is blijkbaar niet altijd een al 
luisterend oor. 
 
Het is in die tijd gebruikelijk, niet al-
leen Andel, een concert aan te vul-
len met een samenspraak. In de 
winter van 1925 wordt hiervan af-
geweken. Het wordt een uitvoering 
met uitsluitend muziek en zang. 
Gast is J. Boers, tenorzanger uit ‘s-
Gravenzande. Het wordt een suc-
ces. Een schitterend succes zelfs 
schrijft het Nieuwsblad voor het 
Land van Heusden en Altena de 
Langstraat en de Bommelerwaard. 
(Nieuwsblad) “In één woord een 
prachtavond.” De schrijver heeft 
blijkbaar niets met de samenspra-
ken. “En wat is het gelukkig dat de-
ze vereniging gebroken heeft met 
die nare gewoonte om samenspra-
ken te houden. Menige vereniging 
lijdt er onder. De zang komt niet tot 
zijn recht en men verliest zich vaak 
in onbenullige platvloerse dingen.” 
 

Nog even terug naar de uitvoering 
in 1928. Het Nieuwsblad herinnert 
aan de mooie woorden van Voge-
laar waar iedereen het mee eens 
was. Maar blijkbaar begint men 
hieraan toch te twijfelen. Want ver-
schillende leden hebben hun lid-
maatschap opgezegd. De geruch-
ten gaan zelfs dat de vereniging 
wordt opgeheven. De slechte fi-
nanciële situatie zou een niet onbe-
langrijke rol daarbij spelen. De 
krant doet een oproep weer lid te 
worden. “Ontruk u voor enige uren 
aan de talrijke beslommeringen 
teneinde de zangkunst te beoefe-
nen. En gij die nog nooit lid van 
een zangvereniging waart, maak u 
als een man op en meldt u aan. 
Leert wat het verenigingsleven in-
houdt en helpt mede tot verbetering 
en verhoging der zangkunst.” Het 
bericht eindigt met een feit dat nog 
altijd actueel is. “Al te zeer verslapt 
het verenigingsleven in onze ge-
meente en begrijpt men niet dat 
een bloeiend verenigingsleven aan 
de jeugd ten goede komt.” 
 
Elke vereniging heeft met lief en 
leed van doen. Jubilea, verjaarda-
gen en overlijden. Zo ook Sursum 
Corda. In mei 1924 overlijdt het lid 
I. Schouten. Hij is noodlottig om het 
leven gekomen. Hoe wordt niet 
vermeld. Tijdens zijn begrafenis 
hebben vrouwelijke leden zich om 
de baar geschaard. Op het graf 
spreekt de hervormde predikant 
Van der Put. Hij roept de aanwezi-
gen op “Waakt, waakt ten alle tijd.” 
 

Onderling Genoegen 
 
Zangvereniging Onderling Ge-
noegen tijdens een concours. 
Het is me duidelijk geworden wan-
neer Sursum Corda uiteindelijk 
toch opgehouden heeft te bestaan. 
In de kranten heb ik er niets over 
gelezen. Het laatste wat ik tegen-
kwam is een berichtje in het 
Nieuwsblad van 29 juni 1928 met 
de mededeling dat Mart. Schouten 
als voorzitter heeft bedankt. Wel-
licht heeft de oproep van het 
Nieuwsblad uiteindelijk geen of on-
voldoende resultaat gehad en is de 
vereniging opgeheven.  
 
Maar enkele zangliefhebbers heb-
ben het er niet bij gelaten. Want op 
19 september 1934 meldt de krant 
dat een christelijke gemengde 
zangvereniging met de naam ‘On-
derling Genoegen’ is opgericht. In 
1936 behaalt het een eerste prijs 
op een concours in Poederoijen. In 
de loop van de jaren geeft het, net 
als haar voorganger, uitvoeringen. 
Ook aan dit koor komt een eind. 
Het Nieuwsblad voor Gorinchem en 
Omstreken meldt op 12 oktober 
1959 dat de vereniging is opgehe-
ven. Het voegt eraan toe dat nu 
plannen bestaan een hervormd 
kerkkoor op te richten. Voor zover 
ik weet is dit er niet gekomen. Er 
komt al wel snel een nieuw koor: 
de christelijk gemengde zangvere-
niging Soli Deo Gloria wordt in de-
cember 1959 opgericht op initiatief 
van enkele inwoners. Officieel 
wordt uitgegaan van 4 jan. 1960.  



 
ANDEL HOUDT VAN 
ZINGEN (vervolg 2) 
 
A. Schouten wordt de voorzitter en 
Leen Groen uit Heusden dirigent. 

Ook deze vereniging kent zijn ups 
en downs. Leden komen en gaan. 
Nieuwe leden zijn en blijven wel-
kom. Dat het koor wat in haar 
mars heeft is wel gebleken bij de 
uitvoering van het genoemde ora-
torium. 
 
Nog meer koren 
Ik ben me ervan bewust dat dit 
verhaal geen compleet overzicht is 
van de koren in het dorp. Ik ben er 
nog meer tegengekomen. Bijvoor-
beeld ‘De Goede Hoop’ en het 
kinderkoor ‘Het Vinkje’. Ook de 
kerken hadden (kinder) koren. En 
niet te vergeten het gemengd koor 
‘Van alles Wâ’ dat al ruim 20 jaar 
actief is en menig optreden in en 
buiten het dorp verzorgt. Kortom: 
Andel houdt van zingen. 
 
 
ANDELS FANFARE 
CORPS  
 
Straatband 
Onze straatband is deze periode 
weer druk met optreden bij de defi-
lés van de verschillende wandel-
vierdaagsen in gemeente Altena. 

Zo hebben wij op 23 mei gespeeld 
bij het defilé van de wandelvier-
daagse Woudrichem en zullen zij 
op 13 juni nog spelen bij de wan-
delvierdaagse in Andel en op 20 
juni bij de wandelvierdaagse in 
Nieuwendijk!  
 
Zoek jij nog gezellige live muziek 
voor een evenement of feest? Mail 
dan naar 
info@andelsfanfarecorps.nl en 
dan bekijken we samen de opties!  

 
Concert Andels Fanfare Corps & 
Vriezenveense Harmonie – 
‘Midsummer Night’s Dream’ 
Op vrijdag 21 juni bundelen het 
Andels Fanfare Corps en de Vrie-
zenveense Harmonie hun muzikale  
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ANDELS FANFARE 
CORPS (vervolg) 
 
krachten voor een bijzonder con-
cert met de titel Midsummer Night’s 
Dream. In de Tavenu in Nieuwen-
dijk brengen de twee orkesten een 
sfeervol programma, dat de luis-
teraar meeneemt in de warme, 
dromerige sfeer van een zwoele 
midzomernacht. 
 
Hoewel de naam doet denken aan 
Shakespeare, staat deze avond 
volledig in het teken van muziek. 
Verwacht een afwisselend repertoi-
re vol mysterie, romantiek en zo-
merse klanken. Waarin beide or-
kesten hun eigen interpretatie ge-
ven aan het gevoel van een zwoele 
midzomernacht. Zowel het Andels 
Fanfare Corps als de Vriezenveen-
se Harmonie staan bekend om hun 
muzikale kwaliteit en enthousias-

me. Dat is ook in dit concert goed 
te horen! 
 
De Vriezenveense Harmonie is 
speciaal voor dit uitwisselingscon-
cert afgereisd naar het zuiden, ter-
wijl men zich volop voorbereidt op 
hun concours. Ook het Andels Fan-
fare Corps presenteert een rijk ge-
vuld programma. Het concert is 
daarmee niet alleen een muzikaal 
hoogtepunt, maar tevens een fees-
telijke ontmoeting tussen twee ver-
enigingen uit verschillende delen 
van het land. 
 
Iedereen is welkom – dorpsgeno-
ten, muziekliefhebbers, vrienden en 
familie. Zet 21 juni in de agenda en 
kom tussen 19:30 en 22:00 uur ge-
nieten van een betoverende avond 
muziek. Volg AFC op sociale media 
voor het laatste nieuws. 
 

Proeflessen 
Lijkt het u leuk om ook muziek te 
gaan maken? Onze proeflessen 
zijn voor jong en oud! Wil je een in-
strument leren bespelen, kijk dan 
voor informatie over de proeflessen 
en verdere informatie over ons or-
kest op onze site. 
 
AFC financieel steunen 
Wilt u AFC financieel ondersteu-
nen? Word sponsor, vriend of 
donateur! Kijk voor meer informatie 
op onze website 
www.andelsfanfarecorps.nl of 
stuur een e-mail naar penning-
meester@andelsfanfarecorps.nl. 
Namens alle orkestleden en diri-
genten van het Andels Fanfare 
Corps, hartelijk dank! 
 
Om te zorgen dat u helemaal up-to-
date blijft, kunt u ons volgen op 
Facebook 
(www.facebook.com/AndelsFanfare
Corps) en Instagram 
(@andelsfanfarecorps_) of een be-
zoek brengen aan onze website 
www.andelsfanfarecorps.nl. 
 
 
Marit van der Ham 
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Pleinfeest zaterdag 6 september 
Wat is nou zo leuk aan de zomer-
vakantie?  
 
Nou…om daarna te laten zien hoe 
bruin je bent geworden. Vakantie-
avonturen delen met vrienden en 
kennissen.  
 
Dat heerlijke gevoel van een war-
me zwoele zomeravond met een 
hapje en een drankje. Dát is waar 
we ook dit jaar weer voor gaan ! 
 
Pleinfeest en dan helemaal in zo-
merse sferen. Zodat je terug kunt 
denken aan b.v. dat zand tussen je 
tenen, muziekje op de achtergrond, 
een mocktail of biertje in de hand 
en vooral bij de mensen zijn die 
graag ziet. 

Voor alle leeftijden zorgen we dat 
er iets te doen is en noteer hem 
vast in je agenda voor na de zo-
mer! Dus SAVE THE DATE: za-
terdag 6 SEPTEMBER vanaf 
16.00 uur op het Romboutsplein !!! 
 
Winterwonderland on Wheels 
Beetje vreemd om het vóór de zo-
mervakantie al over de winter te 
hebben. Maar het is december voor 
je er erg in hebt. Dus denk in je 
strandstoel alvast eens aan mee-
doen aan Winterwonderland on 
Wheels op zaterdag 13 december 
a.s. Hoe leuk was het twee jaar ge-
leden met al die versierde en ver-
lichte voertuigen! 
Bespreek je ideeën tijdens het 
Pleinfeest met je buren en vrienden 
en doe mee !!! 
Wij zorgen tegen die tijd voor de 
benodigde informatie. 
 
Zomervakantie 
We staan vlak voor de zomerva-
kantie. 
De tijd dat sommigen verre reizen 
gaan maken, anderen (dichter) bij 
huis blijven. De ene kijkt er enorm 

naar uit, de ander voelt het als een 
tijd van alleen zijn. 
 
Toch wensen we als bestuur van 
Oranjevereniging Juliana íedereen 
een fijne vakantie toe. Houd in tus-
sentijd onze Facebookpagina en/of 
Instagram goed in de gaten voor 
updates over het Pleinfeest op 6 
september a.s. 
 
Bestuur Oranjevereniging Juliana 
Andel 
 
 



 
 
 
 
 
 

Na een goede vlucht van ruim 8 
uur, werden we opgehaald door 
een aantal leerkrachten in de 
Masai Mara. Rond de middag wa-
ren we op school.  
 
Op donderdag 24 april zijn we be-
gonnen met de voorbereidingen 
van de reünie op 25 april. In Kenia 
kennen ze geen reünie. Omdat on-
ze stichting 12,5 bestaat, hebben 
we de oud leerlingen, die onder-
steund zijn geweest en al van deze 
school zijn, uitgenodigd. Van de 
125 zijn er 75-80 gekomen en ook 
enkele voormalige leerkrachten zijn 
geweest. Wat was het geweldig om 
ze weer te zien en te horen wat ze 
nu doen. De meeste van hen zitten 
nog op highschool of op de univer-
siteit.  
Koningsdag hebben we in alle rust 
doorgebracht met o.a. een boek le-
zen.  
Beide zondagen hebben we een 
kerkdienst bezocht, eentje in het 
dorp een eentje op school. En waar 
we ook komen wordt ons gevraagd 
een kort woordje te spreken.  
De school is weer begonnen op 28 
april, de kinderen zijn gehaald met 
de bus in Kilgoris, anderen kwa-
men te voet. Het duurde wel een 
week voordat alle kinderen op 
school waren, maar dat is heel ge-
woon.  
We hebben ouders van enkele on-
dersteunde kinderen  thuis be-
zocht, waar we toch wel erg schrij-
nende verhalen hebben gehoord. 
Naast het bezoeken van kinderen 

thuis, heb-
ben we ook 
twee andere 
scholen be-
zocht, waar-
onder eentje 
van Joram 
Maina, één 
van de lera-
ren die in 
2019 in An-
del is ge-
weest. 
Het bezoek 
aan de Masa 
Mara is altijd 

wel een hoogtepunt. Vroeg uit bed 
om de zonsopgang te zien bij de 
Oloololo Gate. Dit is de poort om in 
de Mara te komen. De chauf-
feur/gids was een voormalig leer-
ling van de Olopikidong’oe School 
en is ondersteund geweest door 
onze stichting. Veel dieren waren 
vertrokken naar Tanzania (Seren-
geti National Park). Eind augus-
tus/begin september komen de die-
ren terug naar de Masai Mara (big 
migration). 
Al onze ondersteunde kinderen 
hebben van hun supporters een 
cadeau gehad. Wij hebben met 
twee leraren 120 rugtassen ge-
haald in Kisii. Ouders zijn naar 
school gekomen om te zien dat hun 
kinderen dit cadeau kregen. Super 
mooi, kleurrijke kleding dragen de 
ouders. 
Vanwege ons jubileum hebben we 
1500 zakjes gemaakt (veel handen 
maken licht werk) met iets lekkers 
voor alle leerlingen. Tevens heb-
ben ze allemaal een beker limona-
de gekregen. Dat was een grote 
logistieke organisatie voor de 
school, wanneer welke klas, hoe 
laat starten we etc. 
Als laatste hebben we bingo ge-
houden voor groep 6, 160 kin-
deren. De kinderen in deze klas 
gaan de lagere school verlaten aan 
het einde van het jaar en gaan 
daarna naar de Junior Secondary 
School. Deze school staat ook op 
dit terrein. Geweldig om te zien hoe 
geconcentreerd de jongens en 
meisjes dit spel spelen. 
Na wederom geweldige twee we-
ken, zijn we op 7 mei via Nairobi te-
ruggevlogen naar Amsterdam. 
 
Hieronder een overzicht van de 
projecten die gedaan zijn. 

Projecten 
2013 

Support kinderen (doorlopend) 
20 stapelbedden 

2014 
Waterboiler 

2015 
Watertank 

2016 
60 schoolbanken 

Graanmolen 
2017 

Voetbalkleding meisjesteam 
Egaliseren voetbalveld 

2018 
Toiletgebouw 

2020 
Elektrisch hekwerk rondom school-

terrein 
Speeltoestellen 

2021 
Muziekboxen 
Leesboeken 

Zonnepanelen (doorlopend) 
2022 

Aanplanten boomgaard 
TV voor lerarenkamer 

2023 
Waterproject 

2024 
Zonnepanelen slaapzalen en 

DEAN 
2025 

Geluidsinstallatie (keyboard - 
mengpaneel - boxen - draadloze 

microfoons) 
 

Mocht u ons willen ondersteunen of 
een kind willen ondersteunen, 
neem dan contact met ons op. 
 
Wilma van Andel-Groenenberg 
Kees van der Linden 
 

 
Voor koor “Van alles Wâ” gaat de 
vakantie ook aanbreken, want op 
23 juni is onze laatste repetitie en 
we starten weer op maandag 25 
augustus.  
We hebben een goed seizoen 
gehad met een aantal mooie 
optredens en we gaan ook nog op 
16 juni in Zorgcentrum de 
Notenhoff zingen om de mensen 
weer een mooie avond te 
bezorgen. Altijd weer een feestje 
om te zien hoe de bewoners 
genieten van zang.  



KOOR ‘VAN ALLES WÂ’ 
(vervolg) 
 
Na afloop gaan we nog zingen bij 
Joke en Kees Scheffers die hun 60 
jarig huwelijk vieren en als koor 
willen we dat niet zomaar voorbij 
laten gaan, wanneer maak je nou 
mee dat een lid zolang is getrouwd.  
 
Op 21 juni gaan we naar Houten 
om te zingen in “Het Vertrouwde 
Dorp” ook een zorgcentrum. 
Daarna gaan we met elkaar een 
hapje eten in Eethuis de Ster in de 
Kersentuin in Schalkwijk. Weer 
eens wat anders en daar sluiten we 
dan het seizoen mee af. Het was 
ons jubileum seizoen, want al 20 
jaar zingen we met veel plezier en 
enthousiasme.  
Onze dirigent Ine Blom heeft het 
ook super naar haar zin en bij 
optredens mogen we rekenen op 
begeiding van pianist Liesbeth 
Coppens waar we ook zeer blij 
mee zijn. 
 
Het was een mooie jubileumavond 
op 9 november 2024, we kijken 
daar met veel plezier op terug. 
 
We hebben ook dit jaar weer een 
aantal nieuwe leden mogen 
verwelkomen en een paar 
herinstromers, daar zijn we 
natuurlijk heel blij mee. We hopen 
dat in het nieuwe seizoen er ook 
weer nieuwe leden zich komen 
aanmelden. We zingen op 
maandagavond van 20.00-22.00 
uur in de kantine van VV Sparta 30 
aan de Neer Andelseweg.  
 
Het festival seizoen is voor koren 
zoals “Van alles Wâ” meestal op 
zondag en dat doen we alleen bij 
hoge uitzondering, dus de spoeling 
is erg dun, maar misschien kunnen 
we een oproep doen aan AFC of 
de Oranjevereniging om eens wat 
samen met ons te organiseren. 
 
Het is heel fijn dat we al zo lang het 
koor bestaat gebruik mogen maken 
van de kantine bij deze voetbalclub 
en daar zijn we erg dankbaar voor.  
 
Het was ook fijn om in november te 
zingen bij het herdenken bij de 
Toren, georganiseerd door 
Kamsteeg, de kerken en de 
Dorpsraad, zo hebben wij ook ons 

steentje kunnen bijdragen aan dit 
bijzondere evenement. 
 
Koor “Van alles Wâ” wenst 
iedereen een mooie zomer en een 
fijne vakantie/rust periode. 
 
Namens het koor 
Ria van der Linden-Verhoeven 
 
 
 
VAKANTIE 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



STICHTING OLOPIKIDONG’OE 
KENIA 2025 

 
 
 
 
 
 

 
 


